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Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

	

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a Vidékfejlesztés i
Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Mit kíván tenni a kormány a hegyvidéki vízgyűjtőterületek árvízi veszélyforrásának
megszüntetésére?”

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek .

Tisztelt Miniszter Úr !

A tapasztalatok azt mutatják, hogy az elmúlt évtizedben bekövetkezett globális
felmelegedésbő l eredő felhőszakadások, árvizek negatív hatását integrált tevékenységben nem
tudták megfelelően kezelni . Ebben kulcsszerepet játszik egyrészről a forráshiány, másrészről
a komplex védekezési mechanizmusok hiánya. Az árvízi védekezés újra egységes irányítá s
alá kerülése, valamint a megszüntetett, illetve felszámolás alatt lévő víztársulatok újra
központi feladatkörrel történő felruházása hosszabb távon biztonságos és kielégít ő megoldást
jelenthetne az árvízi védekezésben. A folyami árvizek mellett egyre nagyobb jelent őséggel bír
a hegyvidékek csapadékvíz-elvezetési problémájának kezelése .

A helyvidéki vízgyűjtőterületek folyamatos árvízi veszélyhelyzet forrásai, hiszen a nagyob b
esőzések során hirtelen levonuló csapadékmennyiség rengeteg problémát okoz, a védekezé s
hosszútávon csak a megelőzéssel képzelhető el. A vízgyűjtőterületen lévő patakmedrek
szabályozása és kitisztítása eredményeképpen azok a levonuló árhullámokat biztonságosan e l
tudnák vezetni, megóvva ezzel a lakott területeket a lezúduló árhullámtól . A munkálatok
elvégzéséhez szükséges anyagi forrásnál nagyobb súllyal bíró humán erőforrást komplex
közmunka-programokkal lehetne biztosítani . A megoldáshoz határozott, miel őbbi
intézkedésekre van szükség . Mit kíván tenni a kormány a hegyvidéki vízgyűjtő területek árvíz i
veszélyforrásának megszüntetésére?
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Az alábbiakban egy konkrét példát írok le és megoldási javaslatot is teszek az említett
problémára. A ZAVIT (Zagyvavölgyi Vízgazdálkodási Társulattelephely) Pásztón rövid id őn
belül újra működőképessé tehető. Ez nem csak a településre jellemző magas
munkanélküliségen javítana némiképp, hanem az árvízvédelemben is komoly szerepe t
vállalhatna újraindítása esetén . A már említett közmunkaprogrammal is helyi lakosokat
lehetne foglalkoztatni rendkívül hatékonyan, hiszen a feladat elvégzése a saját biztonságukat
is szolgálja . Ezzel komplex módon az árvízi védekezés is megoldódna és a munkanélkülisé g
is csökkenne Pásztón . A szükséges anyagi forrás biztosítása mellett a vízgy űjtőterületen folyó
patakok medrét gabionkasokkal lehetne megerősíteni, valamint kitisztítani . A kibővített
patakmeder biztonságosan el tudja vezetni a leáramló csapadékvizet . Ehhez kérem államtitkár
úr hathatós segítségét, valamint a megoldási javaslatait tartalmazó válaszát .

Budapest, 2011 . március 1 .

Farkas Gergely
Országgyűlési képviselő
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